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‘Fijnstof LOG blijft onder norm’
Door Leon Janssen
GRUBBENVORST � De komst van
intensieve veehouderijen
naar het landbouwontwik-
kelingsgebied (LOG) aan de
Witveldweg in Grubben-
vorst, levert geen noemens-
waardige gevaren op door
fijnstof en de ziekenhuis-
bacterie MRSA.

Die conclusie trekt Pieter Hern-
green, directeur van de GGD
Noord- en Midden-Limburg, in
een onderzoek naar de gevol-
gen van extra fijnstof als gevolg
van nieuwe veehouderijen in
het LOG Witveldweg en naar

mogelijke gezondheidsproble-
men door de bacterie MRSA,
waarvan kippen en varkens dra-
ger kunnen zijn.
Metingen tonen volgens Hern-
green aan dat de hoeveelheid
fijnstof in deze regio met ge-
middeld 25 tot 35 milligram per
kubieke meter lucht onder de
norm van gemiddeld 40 milli-
gram per kuub blijft. Dit gemid-
delde wordt via rekenmodellen
bepaald aan de hand van metin-
gen bij een aantal regionale
meetstations. De dichtstbijzijn-
de daarvan ligt in Vredepeel.
Herngreen geeft aan dat de be-
rekeningen de werkelijke waar-

den voor fijnstof voldoende
nauwkeurig benaderen. Overi-
gens tekent hij tegelijkertijd
aan dat fijnstof zonder meer
schadelijk is voor de gezond-
heid ongeacht de hoeveelheid
en dat er is geen veilige drem-
pelwaarde is voor fijnstof.
In het onderzoek staat dat de
landbouw zorgt voor 28 pro-
cent van de fijnstof in ons land.
„Maar dat is alle landbouw bij
elkaar”, benadrukt Herngreen.
„Bij de intensieve veehouderij
is het makkelijker om daar
maatregelen tegen te nemen.
Die speelt zich namelijk in ge-
sloten stallen af. Een boer die

zijn koeien in de wei zet, zou
daarom wel eens meer fijnstof
kunnen produceren dan een
grote intensieve veehouderij.”
Ook besmetting met de zieken-
huisbacterie MRSA, die overi-
gens in verschillende vormen
voorkomt en waarvan varkens,
kippen en kalveren ook drager
kunnen zijn, is volgens Hern-
green geen probleem. „Een he-
leboel mensen zijn drager van
MRSA”, zegt hij. „De meesten
van hen worden er niet ziek
van. Het levert alleen gevaar op
als mensen minder weerstand
hebben, vandaar dat ziekenhui-
zen er zo fel op zijn als de bacte-

rie daar geconstateerd wordt.”
De gemeente is blij met het rap-
port van de GGD. „We hebben
deze zaken op verzoek van de
gemeenteraad laten onderzoe-
ken”, zegt burgemeester Kees
van Rooij van Horst aan de
Maas. „Die kan de resultaten nu
meenemen in zijn besluit over
het LOG Witveldweg op 12 fe-
bruari.”
Het rapport van de GGD kan de
bezorgdheid van huisarts Moni-
que Baggen uit Grubbenvorst
niet wegnemen. „Het zegt iets
over de situatie nu, er staat voor
ons niks nieuws in”, zegt ze.
„Maar er staat in het rapport he-

lemaal niets over hoe de situa-
tie wordt als het Nieuw Ge-
mengd Bedrijf er is.”
Baggen overhandigde enkele
weken geleden een petitie aan
burgemeester Van Rooij. Daarin
spraken tientallen artsen hun
bezorgdheid uit over fijnstof en
MRSA. Onder hen was ook een
aantal GGD-artsen. Daarover
heeft Herngreen hen een fikse
tik op de vingers gegeven. „Ze
mogen alles zeggen en onderte-
kenen, maar dan op persoonlij-
ke titel en niet namens de
GGD”, zegt hij. „Ik heb hen dat
erg duidelijk gemaakt, het was
geen leuke bijeenkomst.”


